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摘要  视频编码算法复杂度的提高，对处理器性能提出了更高的需求，多核处理器为媒体数据处理提供了有力的
平台。分析了视频编码标准算法的特点，总结视频编码加速的方法，按照对称多核处理器、不对称多核处理器以
及混合式多核处理器的分类，介绍基于多核处理器的并行视频编码设计方法以及典型例子；总结基于多核处理器
进行视频编码设计可能遇到的问题，并指出了未来的研究方向。 
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  Abstract
  The high complexity of video processing algorithm demands high computing capability of processor， and multi-core 
processor provides a new platform for multimedia processing. The characteristics of video coding are analyzed， the 
methods of accelerating video coding are summarized， and the schemes and examples of accelerating video coding on 
multi-core processor are introduced by classifying multi-core into symmetric， asymmetric and hybrid multi-core 
processor. The difficulties of designing video coding algorithm on multi-core processor are illu-minated， and finally the 
future works are demonstrated.
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